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EINDVERSLAG 
Vastgesteld 2 januari 1987 

Met een tijdige beantwoording van de hierna volgende vragen en 
opmerkingen acht de vaste Commissie voor Economische Zaken1 de 
behandeling van het bovengenoemde wetsvoorstel genoegzaam voorbe-
reid. 

Algemeen 

De leden van de C D A . fractie hadden met belangstelling kennis 
genomen van de memorie van antwoord. Naar aanleiding daarvan wilden 
de aan het woord zijnde leden nog enkele vragen stellen en opmerkingen 
plaatsen. 

Zij waren er nog niet van overtuigd dat door middel van voorliggend 
wetsvoorstel een vermindering van de enquêtedruk zal worden bereikt. 
Dit wetsvoorstel beoogt niet de bestaande bedrijvenregisters aan te 
tasten. Dat meervoudige enquêtering van dezelfde basisgegevens blijft 
bestaan, wordt naar het oordeel van deze leden bevestigd door het 
principebesluit van de regering omtrent het instellen van een landelijk 
dekkend basisregistratiesysteem voor maatschappelijke objecten. Zij 
vroegen de regering hier nader op in te gaan. 

Om wille van de rechtszekerheid en de verlichting van administratieve 
belasting van ondernemingen (etc.) vroegen de aan het woord zijnde 
leden de regering nader te overwegen: 

- artikel 7 zodanig te wijzigen dat gegevens niet aan derden worden 
verstrekt, tenzij de onderneming (etc.) hiervoor uitdrukkelijk toetstemming 
heeft verleend; 

- aan artikel 5 een bepaling toe te voegen waarin staat dat de ver-
strekking van gegevens niet eerder plaatsvindt dan nadat de onderneming 
het CBS heeft laten weten op de hoogte te zijn van de CBS-mededeling 
dat gegevens omtrent de onderneming zijn opgenomen in het bestand, 
waaruit verstrekking plaatsvindt; 

- artikel 6 zodanig te wijzigen dat niet op verzoek, maar in alle gevallen 
de ondernemingen (etc.) een afschrift ontvangen van de gegevens die op 
grond van artikel 2 omtrent hen kunnen worden verstrekt. 

De leden van de V.V.D. fractie waren de regering zeer erkentelijk voor 
de uitvoerige beantwoording van het voorlopig verslag. In de memorie 
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van antwoord wordt door de regering een verklaring gegeven voor de 
trage beantwoording van hetgeen door de verschillende fracties in het 
voorlopig verslag naar voren is gebracht. Hoewel de inleiding ruim twee 
pagina's lang is, wordt onvoldoende duidelijk gemaakt waarom het 
allemaal zo lang heeft moeten duren. Halverwege 1984 heeft de minister-
raad in principe ingestemd met het tot stand brengen van een het gehele 
land dekkende basisregistratie van maatschappelijke objecten. Dit heeft 
mede tot heroverweging van het wetsvoorstel geleid. De uitkomst van 
deze heroverweging, die blijkbaar enige jaren heeft geduurd, heeft 
tenslotte geleid tot voortzetting van de behandeling van het onderhavige 
voorstel van wet. De hier aan het woord zijnde leden wilden graag van de 
regering vernemen waarom deze heroverweging zó lang heeft geduurd. 
Zij waren van mening dat de memorie van antwoord hier onvoldoende 
duidelijkheid over verschaft. 

In de inleiding van de memorie van antwoord wordt gesteld dat thans 
een definitief voorstel inzake de basisregistratie van maatschappelijke 
objecten door een ambtelijke werkgroep nader wordt uitgewerkt. Het was 
deze leden niet duidelijk geworden wat eventuele gevolgen van deze 
regeling voor het onderhavige wetsvoorstel zullen zijn (voor zover de in 
de basisregistratie op te nemen gegevens voor statistische doeleinden 
zullen worden gebruikt). Wanneer kan het definitieve voorstel tegemoet 
worden gezien? 

De leden van de VVD. f rac t i e vroegen de regering, vooruitlopend op 
het definitieve voorstel, een fundamentele beschouwing te geven over het 
gebruik van de in de basisregistratie op te nemen gegevens voor zowel 
statistische als beleidsdoeleinden. Deze leden achtten een dergelijke 
beschouwing noodzakelijk voor hun uiteindelijke oordeel over het 
voorliggende wetsvoorstel. 

Waarborgen tegen misbruik 

De leden van de CD.A-fractie vroegen de regering duidelijk te maken 
in hoeverre door de voorgestelde sancties misbruik kan worden voorkomen. 

Voorts achtten deze leden het van belang dat in de wet wordt geregeld 
dat instellingen die de beschikking krijgen over CBS-gegevens niet de 
indruk mogen wekken dat hun onderzoekswerkzaamheden in verband 
staan met die van het CBS. Tevens zou naar het oordeel van deze leden in 
de wet een bepaling moeten worden opgenomen die instellingen verplicht 
bij enquêtering expliciet te vermelden dat deelneming voor de berichtge-
vers vrijwillig is. 

De leden van de V.V.D. fractie hadden met belangstelling kennis 
genomen van hetgeen bij de nota van wijziging, onderdeel B, wordt 
voorgesteld. Deze leden hadden evenals de leden van de C.D.A.-fractie 
en het lid van de G.P.V.-fractie gevraagd om waarborgen voor een 
statistisch gebruik van gegevens uit het Algemeen Bedrijfsregister (ABR). 
Uit de memorie van antwoord blijkt dat het CBS pas tot verstrekking van 
gegevens overgaat na voorafgaande toetsing. Tevens is in de nota van 
wijziging bepaald en op bladzijde 4 van de memorie van antwoord 
toegelicht, dat het CBS de beschikking tot verstrekking van gegevens kan 
intrekken. Mogen deze leden hieruit afleiden dat het CBS ook tijdens en 
na de verstrekking toetst? Of komt het CBS pas in actie na een klacht van 
degene wiens gegevens voor andere dan statistische doeleinden zijn 
gebruikt? 

De hier aan het woord zijnde leden kwam de sanctiemogelijkheid die in 
artikel 4b, lid 2 wordt voorgesteld niet erg sterk voor, aangezien de 
schade dan al is aangericht. In de memorie van antwoord merkt de 
regering op, dat degene wiens gegevens ten onrechte voor andere dan 
statistische doeleinden zijn gebruikt, de betrokken instantie wegens 
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onrechtmatige daad kan aanspreken. De leden van de V.V.D.fractie 
wilden hierbij aantekenen dat dit een kostbare en tijdrovende actie is. 
Bovendien geldt ook hier dat dit middel als het ware als mosterd na de 
maaltijd komt. Immers, het leed is dan al geschied. 

Tenslotte vroegen de leden van de V.V.D. fractie de regering om een 
reactie op de gedachte van VNO en NCW om in de wet op te nemen dat 
instellingen die de beschikking krijgen over gegevens van het CBS op 
generlei wijze de suggestie mogen wekken dat hun onderzoekswerkzaam-
heden in verband staan met die van het CBS. 

De voorzitter van de commissie, 
Van der Hek 

De griffier van de commissie, 
Koppen 
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